
Muis�o 7.5.2024 klo 18.00 

Sivistystoimialan palvelurakennesuunnitelman kuulemis�laisuus 

Henkilöitä paikalla 41 

 

Sivistysjohtaja avasi kuulemis�laisuuden klo 18.00.  

Sivistysjohtaja kävi läpi sivistystoimialan palvelurakennesuunnitelmaa. Suunnitelmassa kuvataan 
kaikkien tehtäväalueiden suunnitelmia palveluiden järjestämiseksi tasapainoisen talouden 
vaa�mukset huomioiden. Perusopetuksen osuus on yksityiskohtaisin, koska oppilasmäärän laskun 
myötä muutos palveluntarpeessa on huomatava. Suunnitelman mukaisia päätöksiä tehdään 
hallintosäännön mukaises�. Kouluverkon laajuuta koskevat päätökset tehdään kunnanvaltuustossa. 

 

Perusopetuksen palveluverkkosuunnitelmassa on kuvatu koulukohtaiset oppilasennusteet, 
opetuksen järjestelyt, perusopetuksen kustannusrakenne sekä nykyisten koulurakennusten kunto ja 
ennakoidut investoin�tarpeet. Perusopetuksen palvelurakenteen suunnitelun tulee perustua 
palvelun tarpeen määrälle eli oppilasmäärään. Suunnitelua tulee ohjata tavoite laadukkaasta ja tasa-
arvoisesta koulutuksesta, johon vaikutavat mm. laadukas pedagogiikka, opetusryhmien kohtuulliset 
koot, oppimisen tukitoimien järjestäminen, opetusvälineet ja -materiaalit, koulujen saavutavuus sekä 
kiinteistöjen toimivuus ja kunto. Keskeistä on myös kiinteistöjen soveltuvuus muihinkin kuin koulun 
tarpeisiin eli varhaiskasvatukseen, vapaa-ajan toimintoihin ja ruokahuollon järjestämiseen. 
Palveluverkkosuunnitelman vaihtoehdot perustuvat nykyisten kiinteistöjen mahdollisuuksiin eikä 
lisärakentamista tarvita. Oppilasryhmien muodostamisessa on otetu huomioon ryhmäkokojen 
kohtuullisuus ja muodostaminen niin, etä myös henkilöstökuluista muodostuu kustannussäästöjä.  

 

Vapaa keskustelu alkaa 18:40, sivistysjohtaja keho� lähetämään sellaiset palauteet, jotka halutaan 
tarkas� kirjata Säkylän kunnan kirjaamoon kirjaamo@sakyla.fi.  

 

”Säkylässä on kolme koulua lakkautusuhan alla. Kahteen kouluun on viime vuosina investoitu suuria 
summia, miksi näitä päätöksiä ei ole tehty aikaisemmin?”   

- Keskusteluja on käyty monia kertoja, viimeksi vuonna 2019. Ikäviä päätöksiä ei ole kenenkään 
mukava tehdä, ja päätöksentekoa helpos� lykätään. Keskusteluja on käyty ennenkin, muta 
päätöksiä syntyy vain silloin, kun taloudessa ei mene hyvin. Säkylä on nyt ennakoinnissa 
kuntakeskiarvoa paremmalla puolella. Päätöksiä olisi pitänyt tehdä jo aikaisemmin, vastaa 
kunnanjohtaja Mäenpää.  

 

”Kylien näivetyminen huolestutaa. Kylät esitävät, etä kaikki koulut säilytetään. Tarvitaan �etenkin 
sopeutamista. Syntyykö oppilaaksiotoalueita muokkaamalla säästöä? ” 

- Oppilaaksiotoalueita muokkaamalla ei synny riitävää säästöä, totesi sivistysjohtaja.  

 

mailto:kirjaamo@sakyla.fi


”Investoinnit ovat kohdistuneet kolmeen kouluun, eli Isosäkylän kouluun, Huovinrinteen kouluun ja 
Lallin kouluun. Kepolan koulu on toisessa päässä kuntaa, investoinnit eivät ole jakautuneet tasaises� 
koko kunnan alueelle. Ei tasavertaista kohtelua kunnan toiseen päähän. Miten kylien 
elinvoimaisuuden käy? Kouluverkon supistaminen vaikutaa alueen yritystoimintaan. Koulurauhaa on 
pyydety jo usean vuoden ajan.” 

 

”Oma lähikoulu on monelle kuntalaiselle tärkeä asia. Lukuvuonna 2025-2026 opetajien määrä olisi 
sama yhdistetään Lallin ja Huovinrinteen koulut tai ei. Joka tapauksessa yhdysluokkia pitää lisätä, kun 
oppilasmäärät pienenevät. Mistä säästö syntyy?” 

- Henkilöstökustannukset ovat lasketu keskimääräisellä tun�määrällä, vastaa sivistysjohtaja. 

 

”Kyselyssä pi� vastata kaikkiin kysymyksiin, jota sai kyselyn lähetetyä. Myös pi� keksiä posi�ivisia 
asioita lähikoulun lakkautamisesta, vaikkei niitä olisi ollutkaan. Kysely tehty kuin Venäjän 
presiden�nvaalin järjestelyt.”  

- Kyselyn tekeminen on vaikeaa. Vaikka kuinka lähipiirissä kaikki testaisivat kyselyn, voi jäädä 
jotain, mitä jälkikäteen ajateltuna olisi voinut jätää pois, sivistysjohtaja vastasi naureskellen.  

- Kysely teh�in itse, eikä käytety konsul�palveluja. Näin sääste�in 20 000 euroa, muistu� 
kunnanjohtaja hymyillen. 

 

”Jos kouluverkkoa ei supisteta, mistä säästöt otetaan? Säästetäänkö oppimateriaaleista, oppilaiden 
retkistä, kansalaisopiston toiminnasta, liikuntapaikkojen kunnossa pidosta?”  

- Kaikesta tuosta. Jos kouluverkkoon ei kosketa ja talouta pitää supistaa, niin mistä talouta 
sopeutetaan? Kaikesta pitää säästää. Jos ei leikata mistään, niin valtuusto voi nostaa 
veroprosen�a. Tulojen pitää kataa menot, jostain raha pitää saada. Säkylän tulopuolella on 
tällä hetkellä hyvä �lanne, muta hyvinvoin�alueen palvelujen vähentyessä myös kunnan 
saamat vuokratuotot vähenevät. Menoja on leikatava tai tuloja lisätävä. Jos talous jää 
alijäämäiseksi on mie�tävä haluammeko säilytää itsenäisen Säkylän kunnan. Kuntatalous on 
monien asioiden punnitsemista, kyseessä on Säkylän tulevaisuus, onko Säkylä olemassa 6, 16 
vai 60 vuota.  

 

”Mistä opetuksen henkilöstön säästöt tulevat, mahtuuko yhdistetävien koulujen oppilasmäärät 
samaan ilman remonteja ja muutoksia?”  

- Yhdistämissuunnitelmissa on lähdety siitä, etä oppilaat mahtuvat �loihin ilman 
lisäinvestointeja ja rakentamista. Henkilöstökustannusten säästö ei tarkoita ir�sanomisia. 
Määräaikaisia sopimuksia ei uusita ja myös eläköitymisiä on tapahtumassa, kertoo 
sivistysjohtaja. 

 

”Sosiaali- ja terveyspalveluiden väheneminen Säkylässä on heikentänyt jo kunnan vetovoimaa. 
Pienien koulujen vahvuutena on yhteistyö päiväko�en, koulun ja ko�en välillä. Kouluverkoston 



supistaminen ei houkutele uusia kuntalaisia muutamaan kuntaan, eikä nykyisiä jäämään ja 
perustamaan perhetä.”   

 

Sivistysjohtaja näy� investointeihin liityen lisä�etoa kunnan verkkosivuilla olevasta suunnitelmasta. 

 

Sivistyslautakunnan puheenjohtaja käy� puheenvuoron: ” Kylmä arkirealismi on vastassa. 
Suunnitelujakson alijäämä on 4 miljoonaa euroa. Joka valtuustokauden alussa on käyty samaa 
keskustelua kuntatalouden sopeutamisesta ja kouluverkon supistamisesta. Kunnallinen 
päätöksenteko herätää aina tunteita ja kuntalaisille pitäisi antaa aikaa sopeutua muutoksiin. 
Oppilasmäärän kehitys on aleneva ja neljän alakoulun verkko on tässä talous�lanteessa liian suuri. 
Kunnan väkimäärä pienenee ja syntyvyys vähenee. Jos ei kouluverkkoa supisteta, mistä otetaan noin 
miljoona euroa vuodessa? Ehdotuksia? Vesi- ja viemäriverkosto on räjähtämässä eikä raha riitä 
kaikkiin investointeihin. 

 

Valtuuston puheenjohtaja Simula käy� puheenvuoron: Tälläkään hetkellä ei tasa-arvoinen kohtelu 
toteudu kaikille, koska kaikilla ei ole samoja mahdollisuuksia koulumatkan kulkemiseen. Jotkut 
kulkevat jalan, toiset pyörällä ja kolmannet ovat koulukuljetuksen piirissä. Viranhal�jat ja polii�kot 
tekevät päätöksiä. Kouluverkoston supistamisesta päätää valtuusto.  

 

”Valtakunnan tasolla tehdään huonoja päätöksiä vuositain. Kunnat ovat lähes kaikki 
muutotappiokun�a. Säkylän kunta on vielä ongelmissa suuren terveyskeskuskiinteistön kanssa, kun 
sosiaali- ja terveyspalvelut lähtevät. Alamäkeä mennään maaseudulla, kaikki haluaa kaupunkiin. 
Vaihdetaan maakuntaa Satakunnasta Varsinais-Suomeen. ”  

- Töitä on tehty sosiaali- ja terveyspalveluiden säilytämiseksi. En usko, etä maakuntaa 
vaihtamalla asia ratkeaa, samat ongelmat kaikissa maakunnissa, kunnanjohtaja vastasi. 

 

”Toivotavas� ei haeta säästöjä salivuoroista, vapaaehtoiset liikutavat kuntalaisia.”  

- Salivuorojen hintojen nostolla ei kunnan taloudessa olisi suurta säästöä. 

 

Sivistystoimen palvelurakennesuunnitelmaa käsitellään vielä seuraavalla aikataululla: 

13.5.2024 sivistyslautakunta 

20.5.2024 ja 3.6.2024 kunnanhallitus 

10.6.2024 kunnanvaltuusto 

 

Sivistysjohtaja pää� �laisuuden kiitämällä osallistujia. 

Tilaisuus päätyi 19:25. 


